
toenemen van de huidige 300.000 naar 500.000 per jaar. 

De nieuwe entree zal dit aantal makkelijker kunnen verwer

ken. Een belangrijk zorgpunt betreft het behoud van de 

kastanjes. De Vrienden hebben ervoor gepleit deze geduren

de het bouwproces zoveel mogelijk te beschermen. 

Ondanks de bereidheid een mooie publieksentree te creëren, 

waar bezoekers en scholieren met ons parlement kennis 

kunnen maken, zijn wij nog niet tevreden over de mate 

waarin getracht is om van het plein een groene tuin te 

maken.  

In het huidige ontwerp overheerst nog steeds een versteend 

plein met daarop plantenbakken. Dat is in de visie van de 

Vrienden iets geheel anders dan een groene tuin rondom de 

publieksentree.

In een tijd waarin de gemeente het noodzakelijke beleid 

uitdraagt om zoveel mogelijk ‘tegels te wippen’ in onze 

NIEUWE PUBLIEKSENTREE 
TWEEDE KAMER

Maandag 25 september jl. heeft het Rijksvastgoedbedrijf een 

presentatie gegeven van de plannen voor de publieksentree 

van de Tweede Kamer en de inrichting van de Hofplaats.  

De Vrienden waren daar natuurlijk bij. Hoe staan de zaken?

Ten opzichte van het oorspronkelijke plan van juni 2019 is  

er inmiddels veel gewijzigd. Zo is de aanvankelijk geheel 

open en in het plaveisel verzonken ondergrondse publieks

entree naar de Tweede Kamer nu overdekt door een gebouw 

met een groen dak. Ook is het aantal bomen bijgesteld naar 

13. Er is toegezegd dat kap zoveel mogelijk voorkomen zal 

worden en dat er voor elke boom, die alsnog gekapt moet 

worden ook gecompenseerd zal worden. 

Versteend
Na terugkeer van de Tweede Kamer naar het Binnenhof  

zal de publieksentree van het Plein verhuizen naar de 

Hofplaats. Naar verwachting zal het aantal bezoekers dan 

Visualisatie Absent Matter 

4  Ons Den Haag  |  OKTOBER / NOVEMBER / DECEMBER 2023 - 4

RENOVATIE BINNENHOF



tuinen en daarmee de verstening tegen te gaan, is het 

moeilijk verdedigbaar om een nieuw versteend plein te 

ontwerpen, waarin het groen slechts in bakken mag groeien. 

Loos argument
Het argument dat daarmee zal worden voorzien in een  

extra demonstratieplaats, lijkt er met de haren bijgesleept. 

Het Plein om de hoek kan een veel groter aantal demonstran

ten herbergen, waar zij de aankomende en vertrekkende 

politici direct tegenkomen en van hun standpunten kunnen 

overtuigen. Dat verstening geenszins een vereiste is voor  

een geslaagde demonstratie blijkt bovendien uit de voorkeur 

voor het Malieveld, waar zich regelmatig vele demonstranten 

verzamelen. We moeten er toch niet aan denken dat het 

Malieveld versteend zou moeten worden om te kunnen 

demonstreren? 

De Haagse Lanen
Ook bleek dat bij het ontwerp onvoldoende rekening is 

gehouden met het in april 2022 door de gemeenteraad 

aangenomen plan voor ‘De Haagse Lanen’, het idee van 

voormalig gemeenteraadslid Det Regts (VVD). 

Na de herinrichting van het Spuiplein zal ook het gebied 

tussen de Amsterdamse Veerkade en de Kneuterdijk/Lange 

Vijverberg op de schop gaan. Het centrum van Den Haag 

ondergaat dan een drastische en noodzakelijke metamorfose 

met veel minder steen en veel meer bomen. Van hitteplein 

naar een Haagse versie van de Jardin des Tuileries, langs de 

oevers van de Seine in Parijs, zoals Det Regts het voor zich 

zag. 

Het ‘versteende hart’ van de stad moet worden omgevormd 

tot een ‘groene long’, waarmee wordt voorzien in een 

gracieus slingerende dubbele bomenrij vanaf het Spui tot  

aan het Lange Voorhout. Daarnaast past dan ook geen 

versteende Hofplaats. 

De Vrienden blijven de ontwikkelingen dan ook nauwgezet 

volgen en zullen  zo nodig  van zich laten horen als de 

vergunningen worden aangevraagd. 

Emilie Linssenvan Rossum

Werkgroep Levende Historie

levendehistorie@vriendenvandenhaag.nl
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